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Predmet: IZVJEŠTAJ O RADU GRADONAČELNIKA  

 

Poštovane vijećnice, poštovani vijećnici Gradskog vijeća Grada Delnica, odredbom članka 62. 

Statuta Grada Delnica ("Službene novine Primorsko-goranske županije" 28/09, 41/09, 11/13, 

20/13-pročišćeni tekst) propisana je obveza da Gradonačelnik dva puta godišnje podnosi 

polugodišnje izvješće o svom radu i to do 31. ožujka tekuće godine za razdoblje srpanj-

prosinac prethodne godine i do 30. rujna za razdoblje siječanj-lipanj tekuće godine. 

Slijedom navedenog,  zadovoljstvo mi je izvjestiti vas o najvažnijim aktivnostima i pitanjima 

kojima sam se bavio u posljednjem izvještajnom razdoblju. 

 

Važno događanje na početku godine svakako je bila turističko promidžbena manifestacija Noć 

kulturnog blada Grada Delnica, koja je zapravo bila jedan specifičan izričaj vezan uz Noć 

muzeja koji se u cijeloj zemlji obilježava 31. siječnja. Manifestacija je počela s bakljama na 

Damskom mostu u Grabnju, nastavljena je uz Mrgilj na križanju Lujzijnke ceste i ceste za 

Brod na Kupi, zatim u prostoru Turističkog ureda TZ-e Grada Delnica gdje je bila upriličena 

prigodna izložba, a nakon toga, posjetitelji su bili upoznati i s jedinstvenim gradskim 

kompleksom kao izrazom  urbanog graditeljstva povezanih građevina na dijelu Lujzinske 

ceste od kuće Pavešić do kuće Premar, što je prvi primjer u Delnicama, ali i u Gorskome 

kotaru. Pedesetak posjetitelja, koliko ih se okupilo te većeri, uživalo je u delicijama kojima su 

ih počastili ljubazni domaćini Hotela Risnjak pri posjetu njihovog objekta, koji svakako 

zauzima vrlo važno turističko, ali i kulturno povijesno mjesto u našem Gradu. Nakon toga su 

se upoznali s prostorima u kojima se nekada moglo nabaviti modno donje rublje, kao i ostale 

potrepštine, a ništa manje nije bio zanimljiv posjet Popovićevom mlinu te Kući Rački. Na 

kraju, manifestacija je nastavljena i završila posjetom Stalnog izložbenog postava lova, 

ribolova i šumarsta u kaštelu Zrinski u Brodu na Kupi. 
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U toj Noći kulturnog blaga, koja je započela u petak 31. siječnja i koja je cijelo vrijeme bila 

praćena ledenom kišom, ni slutili nismo što nas čeka sljedećeg dana, odnosno sljedećih dana i 

noći, budući je i ta ledena kiša bila poseban dekor i ugođaj cijelog događanja. 

 

Na žalost, počelo je vijestima iz Crnog Luga gdje je ledena neman uništila elektroenergetske 

kablove, o razmjerima kataklizme koju je proživjela priroda da i ne govorim, a ništa bolje nije 

bilo ni u ostalim naseljima koja pripadaju administrativnom korpusu Grada Delnica. Tako je 

već u ponedjeljak od 55 naselja njih 44 bilo bez električne energije. Uz svo zalaganje, preko 

Županijskog centra za zaštitu i spašavanje - civilna zaštita, uspjeli smo osigurati tek 3 

agregata, a naši vatrogasci još u nedjelju su uspjeli otpremiti u Crni Lug jedan njihov agregat. 

S obzirom na razmjere nepogode, na žalost, to je bila tek pomoć na razini simbolike. U 

ponedjeljak, u ranim jutarnjim satima, obratio sam se Kabinetu gradonačelnika Grada Zagreba 

i već iste većeri, iza 22,00 sata, pročelnik Ureda za izvanredne situacije, gospodin Pavle 

Kalinić, dopremio je 10 komada 10 KW-tnih agregata koji su u budućim danima bili 

neprocjenjiva pomoć stanovnicima u udaljenijim selima. Tijekom tjedna svoju ruku 

solidarnosti pružili su nam i EUROHERC osiguranje kao i CROATIA posiguranje, svaki s po 

2 agregata, a posebnu gestu solidarnosti izrazio je gospodim Mate Ivas iz Pakoštana koji je 

mještanima Malog Sela privremeno donirao 100 KW-tni agregat koji je cijelo vrijeme, do 

uspostave privremene opskrbe, bio jedini izvor električne energije stanovnicima tog mjesta. 

Naravno da je i pomoć HEP-a bila također neprocjenjiva, koji je s 5 velikih agregata 

osiguravao nužno potrebnu opskrbu električne energije. Kolika je čitavo vrijeme bila pomoć 

vatrogasaca DVD-a i JVP-e Delnica te delničke Gorske službe spašavanja, nemoguće je 

valorizirati. Nesebičnim i nadljudskim naporima uspjevali su doći do najudaljenijih naselja i 

tako osigurali ljudima elementarnu zdravstvenu skrb, opskrbu najnužnijim potrepštinama, a 

zbrinuli su i sve dijalizirane bolesnike. Nemjerljivu pomoć dali su i radnici Uprave šuma 

Delnice, kao i radnici Hrvatskih cesta, Župnanijske uprave za ceste te radnici Cesta Rijeka. 

Čitav pothvat bio bi nemoguć i bez pomoći obrta Štimac i Luketić kao i društva Iskopi i 

transporti Belobrajdić te Goran-graditeljstvo iz Delnica, kojima i ovim putem izražavam 

veliku zahvalnost. 

Grad Delnice se naravno uključio u svim segmentima, pa je između ostalog, stanovnicima 

pružena pomoć i krozu nabavu goriva za agregate u ukupnom iznosu od 15.455.34 kn. 

Zbog vrlo velike opasnosti od stradavanja, čitavog tjedna katastrofe nije se održavala nastava 

u osnovnoj i srednjoj školi a nije radio ni vrtić, i bez obzira na sve nedaće koje su nas 

zadesile, sa zadovoljstvom možemo konstatirati da nitko od stanovnika nije tragično, niti 

stradao s težim posljedicama. Bio sam svjedokom pada župana Zlatka Komadine, no i njega 

je pratila sreća budući se samo malo natukao, ali i nasmijao na vlastiti račun uz komentar da  

sada još bolje shvaća kako je Gorankama i Goranima!  

Finale nepogode završilo je prijavom pretrpljene štete nadležnom županijskom uredu. 

Prema prikupljenim podacima ukupna prijavljena šteta iznosila je 624.343.821,79 kn, od čega 

se na fizičke osobe odnosi 3.488.870,00 ka a na pravne osobe 620.854.951,79 kuna. 

Do sada, na ime prijavljene štete je isplaćena 51.000,00 ku, a na ime štete u voćnjacima 

isporučeno je i podijeljeno 2.508 sadnica, a za još 665 je podnesen zahtjev.  

Na kraju, moram istaći i veliku gestu prijateljstva Općine Fažana, njene načelnice i 

predsjednika Općinskog vijeća, koji su izrazili želju da u Delnicama zasade jedan voćnjak kao 
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simbolički čin suosjećanja i solidarnosti njenih stanovnika zbog svih nedaća koje su nas 

zadelile ove zime, na čemu im se i ovim putem posebno zahvaljujem. 

 

Nastavno, 14. veljače, u Vrbovskom je održan sastanak svih načelnika i gradonačelnika 

goranskih lokalnih samouprava s novim predsjenikom Županijske gospodarske komore, 

gospodinom Vidojem Vujićem, a tema sastanka je bila buduća suradnja Županijske komore i 

jedinica lokalnih samouprava Gorskog kotara. Kao jedan od zaključaka sa sastanka naglašena 

je potreba i mogućnost zastupanja interesa i pružanja pomoći svim članovima komore, ali i 

investitorima kroz postojeća tijela Županijske gospodarske komore, Obrtničke komore Rijeka, 

Lokalne akcijske grupe, odnosno poduzetničke inkubatore. Županijska gospodarska komora 

preuzela je i konkretnu financijsku obvezu kroz organizaciju edukacije poduzetnika s našeg 

područja vezano za područje javne nabave. Prvi pokušaj edukacije koja je organizirana 

proljetos, zbog malog odaziva poduzetnika nije uspio, no ista će se ponoviti tijekom jeseni, 

novom radionicom, uz nadu da će se odazvati puno više poduzetnika i da će na taj način steći 

potrebna znanja u kvalitetnoj pripremi natječajne dokumentacije, što je također važan 

segment njihove konkurentnosti! 

 

Posebno važne i intenzivne aktivnesti u izvještajnom razdoblju odnosile su se na zaštitu 

interesa jedinica lokalnih samouprava Gorskog kotara a vezano za prestanak važenja Zakona 

o brdsko planinskim područjima. U tom smislu održano je nekoliko sastanaka u Primorsko-

goranskoj županiji na kojima smo kritički, ali i argumentirano branili interese Gorskog kotara 

inzistirajući da nam u svemu tome pomogne i Županija. Rezultat tih nastojanja i aktivnosti 

bila je Studija analize utjecaja promjena novog Zakona o regionalnom razvoju Republike 

Hrvatske na JLS Gorskog kotara, koju je na zahtjev Županije izradio Ekonomski fakultet 

Sveučilišta u Rijeci, kao i prijedlog Deklaracije o Gorskom kotaru koju su izradile stručne 

službe Županije i koja je većinom glasova (jedan suzdržan) proljetos usvojena na Županijskoj 

skupština PGŽ-a. 

Na navedenu temu je u Vrbovskom održan i sastanak s predstavnicima Ministarstva 

regionalnog razvoja s kojima smo razgovarali vrlo otvoreno i kritički te upozoravali na sve 

štetne, čak nepopravljive posljedice ukoliko bi se donio tada predloženi tekst Zakona o 

regionalnom razvoju. Upozorili smo na neprihvatljivost prijedloga i stoga što se u odredbama 

koje definiraju kriterije za izračun indeksa razvijenosti ne navodi nadmorska visina i stog 

osnova vrlo otežani uvjeti života i privređivanja što goranske poduzetnike, kao i one 

potencijalne, dovodi u neravnopravan i nekonkurentan položaj. Upravo konkurentnost i 

jednaki uvjeti privređivanja je ono što potiče na daljnje aktivnosti, to je magnet koji će privući 

ulagače, investitore, a da je tomu tako u to ne mogu vjerovati samo oni koji su Gorski kotar 

doživjeli samo lijepog ljetnog sunčanog vikenda pobjegavši od gradske vreve i sparine, ali 

koji nikada nisu živjeli u njemu, ili barem doživjeli jednu uobičajenu pravu goransku zimu. 

Naglasili smo i nedvojbenu potrebu revizije postojećih kriterija koji na temelju točnih 

pokazatelja daju potpuno izokrenutu sliku stvarnosti Gorskog kotara, što je primjetio i 

komentirao i predsjdnik Josipović prilikom posjete crnoluškog i čabarskog kraja za vrijeme 

ledene katastrofe. 

Jedan od zaključaka koordinacije goranskih čelnika jedinica lokalnih samouprava bio je i 

potreba hitne izrade materijala o budućnosti Gorskog kotara ukoliko se donese predloženi 
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Zakon, koji bi se dostavio predsjedniku Vlade Republike Hrvatske, predsjedniku Republike 

Hrvatske, svim saborskim zastupnicima, predsjednicima saborskih odbora, kao i svim 

elektroničkim i tiskanim medijima. Taj zadatak sam prihvatio na osobnu inicijativu,  te sam 

prijedlog materijala krajem ožujka dostavio svim načelnicima i gradonačelnicima Gorskog 

kotara, koji su isti uz minimalne dopune prihvatili. Tako definiran materijal početkom travnja 

je dostavljen svim  navedenim subjektima. Paraleno, zatražen je i sastanak s premijerom 

Milanovićem, kao i s predsjednikom Republike Hrvatske Ivom Josipovićem. Sastanak s 

premijerom je održan o9. svibnja u Zagreba, a sastanak s predsjednikom Republike je održan 

16. lipnja, također u Zagrebu. Na sastancima su ponovljeni svi argumenti koji opravdavaju 

uvažavanje posebnog statusa Gorskog kotara pa i na način da je jedno od rješenja donošenje 

posebnog Zakona o Gorskom kotaru. Na kraju, 28. srpnja 2014., od strane predsjednika 

Sabora Republike Hrvatske smo pismeno obavješteni da je naš zahtjev prosljeđen u redovitu 

saborsku proceduru. Na osnovu svega navedenog odnosno do sada poduzetih aktivnosti, 

procjenjujemo da smo uspjeli skrenuti pozornost na težinu problema i njegove posljedice i 

time odgoditi donošenje predmetnog zakoba budući je na početku godine najavljeno da će se 

novi Zakon o regionalnom razvoju donijeti u drugom kvartalu ove godine. Naravno da 

svakodnevno pratimo sve što se po tom pitanju događa te ćemo sukladno tome i reagirati. 

Smatramo da Gorski kotar nema alternative, da temelji njegovog opstanka leže u šumi i drvu, 

kao i u konkurentnosti sadašnjih i budućih ulagača koji u tome trebaju naći motive svog 

dolaska i ostvarenja poduzetničkig aktivnosti. Svjesni smo i naše geoprometne prednosti, no 

to nije dovoljno da bi bili prepoznati i privlačni za ulagače. U posljednje vrijeme sve češće 

slušamo, a to je bilo naglašavano i na sastancima s predstavnicima resornog ministarstva, kao 

i na sastanku kod premijera, da više moramo koristiti mogućnosti koje nude europski 

strukturni fondoni kao i pojedina ministrstva. To uopće nije upitno, no postavljam pitanje naše 

kreditne i likvidne sposobnosti u praćenju takvih projekata s obzirom na namjenjeni indeks 

razvijenosti, a s druge strane postavljam također pitanje koliko će pomoći našoj 

konkurentnosti činjenica da kvalitetno uredimo poslovne zone a u svemu ostalom će 

potencijalni investitori biti izjednačeni s onima koji će ulagati u primorskom, dalmatinskom 

ili ravničarskom dijelu zemlje gdje neće imati otežanih uvjeta rada i privređivanja! Ne treba 

se bojati i reći da u tom smislu postoji i dobra europska praksa u zemljama sa sličnim 

otežanim uvjetima, a uostalom, priznavanje posebnog statusa otocima koji bez sumnje i 

zaslužuju, primjer je koji potvrđuje da regionalizam postoji i da ga treba poštivati i na našem 

primjeru. To je nešto za što ću se boriti svim silama i u tom smislu priželjkujem i očekujem 

podršku svih kolega načelnika i gradonačelnika Gorskog kotara, očekujem jedinstvo. Da smo 

ga imali ranije vjerojatno nam se puno toga ne bi događalo. No, još uvijek nije prekasno!  

 

S obzirom na postupke vezane za povrat imovine bivšim vlasnicima odnosno njihovim 

nasljednicima, održano je nekoliko sastanaka s odvjetničkim uredom Barić a vezano za povrat 

čestica u Gustom Lazu koje su u djelomičnom ilegalnom posjedu dviju romskih obitelji. 

Neprijeporna je obveza Grada vratiti to zemljište nasljednicima obitelji Bolf, kojima je to 

zemljište konfiscirano, oslobođeno od svih osoba i stvari, no to otvara niz problema. Jedan od 

problema vezan je za opstanak Osnovne škole u Brodu na Kupi budući je veliki broj dijece  

upravo “romske populacije” a njihov odlazak bi itekako utjecao na budućnost te škole. U tom 

smislu su održani sastanci u Ministrastvu socijalne skrbi i obitelji kao i u nadležnom 
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županijskom uredu, no na žalost do danas nije pronađeno prihvatljivo rješenje. S druge strane, 

budući su svi, osim jednog, deklarirani kao Hrvati, postavlja se pitanje opravdanosti 

rješavanja njihovog statusa dodjelom nekog drugog odgovarajućeg smještaja ili zemljišta 

budući za to postoje konkretni propisi koji definiraju jadnaka prava ali i dužnosti svih građana 

ove zemlje. Na koji način će se ovo pitanje riješiti za sada je upitno. 

Na sreću, nakon ustrajnih i argumentiranih razgovora i pregovora, te odluke Gradskog vijeća 

Grada Delnica, iz područja Barutane iseljena je obitelj Andrić te preseljena u Dedin. Ovim 

činom stvoreni su uvjeti i pretpostavke za parcelaciju tog prostora i formiranje novih 

gradilišta, što će za Grad značiti i konkretan financijski prihod i po osnovi prodaje zemljišta, 

ali i po osnovi komunalnog doprinosa kao i buduće komunalne naknade.  

 

Važan čimbenik buduće razine sigurnosti i sprječavanja neželjenih događaja i pojava u Gradu, 

svakako je i osnivanje Vijeća za prevenciju sastavljenog od 25 članova kojeg čine 

predstavnici Grada, policije, školstva, sudstva, socijale, vrtića, turizma, lovstva, šumarstva, 

vatrogastva, mladih, zdravstva, mjesnih odbora, nacionalnog parka, HAK-a te Gorske službe 

spašavanja. 

 

Kao važan dio potvrde povijesti Grada, ali i njegovog identiteta, svakako je i proglašenje 

Damskog mosta u Grabnju kulturnim dobrom što će ubuduće zaštititi njegovu autentičnost i 

povijesnu vrijednost. 

 

Usvojena je također odluka o izvršenju proračuna Grada za 2013. godinu, kao jedna od vrlo 

važnih, kojom je potvrđeno zakonitost upravljanja i gospodarenja sredstvima poreznih 

obveznika. 

 

Na poziv i uz besplatnu logistiku Općine Fažana, u svibnju je održana turističko promotivna 

prezentacija turističkih, kulturnih, gastro, etno i svih drugih vrijednosti Grada svim 

mještanima i gostima Fažane, a njihova Turistička zajednica je preuzela obvezu turističke 

prezentacije Grada putem promidžbenih materijala koje će dijeliti u svom uredu. 

 

U svibnju, u HABOR-u je održan i sastanak vezan za način i uvjete osiguranja potrebnih 

financijskih sredstava za nastavak II. faze sanacije Supilove ulice te izgradnje pročistača 

otpadnih voda. Naznake uvjeta su ohrabrujuće zbog činjenice da HABOR može osigurati 

prihvatljive kamate na plasmane u iznosu od 3,5 do 4,0%, što bi bilo prihvatljivo opterećenje 

za Grad. Daljnje aktivnost s tim u svezi provest će se ove jeseni budući dovršetak sanacije 

Supilove ulice nema alternative. 

Radi se o radovima na sanaciji infrastrukture (oborinska i fekalna odvodnja, vodoopskrni 

cjevovod, javna rasvjeta) gdje je nositelj investicije TD Komunalac d.o.o. a financiraju se od 

strane Hrvatskih voda i Grada Delnica u iznosu 90:10%. Isti iznos financiranja se odnosi i na 

pročistač otpadnih voda.  

Radovi su započeli krajem travnja a izvođač radova je Vodotehnika iz Zagreba s 

podizvođačem Goran-graditeljstvo iz Delnica. Radovi na sanaciji vozne plohe, parkirališne 

zone i nogostupa su započeli 17. lipnja nakon odobrenja od strane Agencije za plaćanje u 

poljoprivredi budući je to projekt koji se financira iz europskih sredtava. Izvođač radova je 
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Arkada d.o.o. iz Duge Rese a podizvođač Finvest-graditeljstvo d.d. iz Prezida. Vrijednost 

investicije je oko 31 milijun, a pročistaća oko 15 milijuna kuna.   

11. lipnja, u Domu zdravlja Primorsko-goranske županije u nazočnosti pročelnice Ureda za 

zdravstvo Đulije Malatestinić, ravnatelja Doma zdravlja, gospodina Ritoše i njegovog tima, 

vijećnice Gradskog vijeća Grada Delniuca Jelene Pavić Mamula i gradonačelnika Grada 

Delnica, održan je sastanak na temu rješavanja problema pružanja usluge radiologa u 

delničkom Domu zdravlja, a zbog najavljenog odlaska gospođe Svetličić u mirovinu. 

Zaključak sastanka je bio da će se s gospođom Svetlićić produžiti ugovorni odnos do 

dovršetka specijalizacije novog radiologa. U tom smislu predloženo je da troškove 

specijalizacije snose Župnija, Dom zdravlja Rijeka i goranske lokalne samouprave, svako po 

1/3 troška. Ovakav način rješenja osobno smatram prihvatljivim i opravdanim te sam u tom 

smislu odaslao inicijativu svim načelnicima i gradonačelnicima Gorskog kotara kako bismo 

postigli konsenzus i u proračunima za 2015. godinu za tu prevažnu obvezu i potrebu osigurali 

naš dio sredstava.  

Problem koji bismo mogli imati tim je rješiviji budući postoji i zainteresiran liječnik koji bi 

želio ići na takvu specijalizaciju, a postoji, u ovom času neformalna, i suglasnost Doma 

zdravlja Rijeka. 

 

Svečanom sjednicom Gradskog vijeća te mnogim kulturnim, izložbenim, revijalnim i 

zabavnim manifestacijama obilježili smo Dan Grada i zaštitnika Župe Sv. Ivana Krstitelja. 

Tom prigodom najzaslužnijima su uručena javna priznanja, kao i zahvalnice, a svečanim 

polaganjem vijenaca na spomen obilježja 2. svjetskog rata, kao i Domovinskog rata, obilježili 

smo Dan antifašističke borbe te Dan državnosti. 

 

Nastavno, započete su aktivnosti oko preuzimanja bivšeg doma Oružanih snaga Republike 

Hrvatske a radi preseljenja Narodne knjižnice i čitaonice, budući sadašnji prostor knjižnice ni 

u minimumu više ne zadovoljava propisane standarde za tu djelatnost. Ukoliko bi se taj 

prijenos uspješno okončao, prostor bi se uredio kao multifunkcionalan, s multimedijom, za 

književne večeri te mnoga druga društvena i kulturna događanja. U realizaciju projekta 

uključena je i Županija koja će financirati troškove projektne dokumentacije u iznosu od 

20.000,00 kuna, a samo uređenje bi se financiralo iz sredstava koje je građanima Delnica 

ostavila pokojna Jeneth Majnarich, kao i iz sredstava europskih fondova, odnosno nadležnih 

ministarstvava. Ukoliko to dozvole arhitektonsko-građevinski uvjeti, na isti način bi se u 

prostoru nekadašnje Pučke i Šumarske škole, realizirao i projekt etnografskog muzeja Grada 

Delnica, što bi mogao biti, ukoliko bi to podržale i ostale jedinice lokalnih samouprava 

Gorskog kotara, etnografska zbirka cijelog kraja. Županija će također financirati projektnu 

dokumentaciju u iznosu od 100.000,00 kn, a uređenje bi se financiralo kao i prostor knjižnice. 

Ovih dana bi se u navedenom smislu trebao potpisati Sporazum između Županije izvršitelja 

oporuke i Grada Delnica. 

 

U izvještajnom razdoblju su održane i tri sjedenice Gradskog vijeća Grada Delnica, od kojih 

su dvije bile radne ( 06. 03. i 29. 05.) a jedna svečana (24. 06.) povodom obilježavanja Dana 

Grada i zaštitnika Župe sv. Ivana Krstitelja.   
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Na kraju, no ne i manje važno, mogu reći da je u izvještajnom periodu održano 50 radnih 

kolegija gradonačelnika a svi zapisnici, kao i budući, se mogu pročitati na web portalu grada. 

Također je održano i 25 emisija “Na kavi s gradonačelnikom” u kojima su građani Grada 

informirani o mnogim aktualnostima a razgovaralo se i o brojnim drugim temama.  

 

Pored mnogih radnih sastanaka s poduzetnicima, održao sam niz sastanaka sa stanovnicima 

Grada po najrazličitijim temama i problemima. 

 

 S poštovanjem, 

 

 

 

GRADONAČELNIK 

 

Ivica Knežević, dipl. iur.  

 

 


